
Protokół Nr VII/07
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 30 marca 2007 roku

Otwarcie obrad – godz. 1510

Zamknięcie obrad – godz. 1932

Ad. 1

Obrady otworzył  Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.
Przywitał przybyłych na sesję Burmistrza J. Bednarczyka, , z-cę Burmistrza L. Jagódka, Sekretarz 
J.Rakowską i Skarbnika Gminy M.  Rogus, przywitał wszystkich radnych i sołtysów.
Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są  prawomocne  –  w  sesji 
uczestniczyło  12  radnych  (lista  obecności  radnych  oraz  lista  obecności  sołtysów i  gości  zaproszonych 
stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał radną Stefanię Radomińska.

Ad. 4
 Przewodniczący RM – zapytał czy radni mają uwagi do protokołu Nr VI/07 z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 28 lutego 2007 roku:

Nie wniesiono uwag do protokołu z poprzedniej sesji RM i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem:
głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

 Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym porządku obrad 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).
Innych propozycji nie było. 



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad:
Głosowało 12 radnych:   za – 12  przeciw  - 0   wstrzymało się – 0.

Ad.6
Stanisław Borkowski – Prezes MLKS „Zjednoczeni”  Ścinawka Średnia  złożył sprawozdanie z działalności 
klubu – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Aleksander Kukurba – Prezes MLKS  Radków złożył sprawozdanie z działalności  klubu – informacja 
stanowi załącznik do protokołu.
Burnistrz –zapytał co klub zamierza budować na stadionie na  starych fundamentach stwierdził ,że 
wprawdzie fundamenty są dość mocne, ale nie spełniają obecnie obowiązujących norm. Gmina przewidziała 
w swych planach prowadzenie na boisku inwestycji ale nie na starych fundamentach. 
A.Kukurba- nie zamierzamy nic budować myślę, że burmistrz przedstawi co tam będzie budowane , jestem 
przekonany, że będzie postawiona szatnia w Radkowie na basenie.
Burmistrz-  MLKS jest stowarzyszeniem  nie ma nic wspólnego ze środkami unijnymi jak też ze środkami z 
budżetu, kwoty przeznaczone na sport zostały rozdysponowane toteż nikt nie może liczyć na jakiekolwiek 
dodatkowe środki finansowe z budżetu. Co do zarysu tych fundamentów nie spełniają norm i nie ma sensu 
ich rozbudowywać, dobre warunki do rozbudowy są na terenie OSiR-u  tam też można wygospodarować 
miejsce na szatnie.  Wspieram i będę wspierał sport na terenie gminy, załatwiam duże pieniądze  buduję 
obiekty.
Andrzej Mysza – Prezes Ludowego Zespołu Sportowego „Tęcza” Ścinawka Dolna  złożył  sprawozdanie z 
działalności zespołu – informacja stanowi załącznik do protokołu.

B. Siemczonek w imieniu Prezesa Ludowego Klubu Sportowego w Wambierzycach złożyła sprawozdanie z 
działalności klubu – informacja stanowi załącznik do protokołu.
Ad. 7

Barbara Jeżyk – Kierownik OPS w Radkowie z/s w Ścinawce Średniej – złożyła informację na temat ”Opieka 
społeczna w kontekście pomocy najuboższym mieszkańcom gminy”  – informacja stanowi załącznik do 
protokołu.
B. Siemczonek – podziękowała za współpracę Pani kierownik i  wszystkim pracownikom OPS w Ścinawce 
Średniej, za pozytywne działanie na sygnalizowane problemy zawsze kiedy było to konieczne  ludzie 
otrzymywali pomoc .  



Ad. 8

Rozpoczęcie dyskusji na temat reorganizacji GZUP

Przewodniczący Rady przywitał przybyłego na obrady sesji Dyrektora GZUP  M. Pejskiego.
Poprosił o zabranie głosu Burmistrz Miasta i Gminy i przystąpienie do dyskusji nad  pkt 8 porządku.

Burmistrz- uważa, że musimy się zastanowić nad problem i ustalić kierunek dyskusji nad reorganizacją 
GZUP i powołaniem spółki z o.o. Burmistrz poprosił o dyskusję rzeczową na temat przedstawionego 
schematu, informując jednocześnie o konieczności wykonywania bardzo poważnych przez  ów zakład 
zadań. Jednocześnie  przedstawił zamierzenia związane z zarządzaniem bardzo dużym majątkiem, którego 
nie chciałby przekazać do innego podmiotu, tracąc kontrole nad majątkiem. Powołać taki podmiot, który 
będzie obsługiwał nas lepiej i taniej.

M. Pejski – Dyrektor GZUP przedstawił nowy schemat organizacyjny uzasadniając każdą zmianę w 
schemacie organizacyjnym. Poinformował, że ten schemat jest pierwszym krokiem do przeprowadzenia w 
przyszłości zmian całkowitej reorganizacji zakładu. Poinformował także o sytuacji bieżącej  w zakładzie.

A. Kukurba –uważa, że od wielu lat piętą Achillesa są wodociągi – Rada co rok podnosi cenę wody  , toteż 
koniecznym jest osobne wyliczanie strat i kosztów wodociągów i kanalizacji. Pieniądze które płaci 
społeczeństwo za wodę i kanalizację przeznaczyć należy na poprawienie stanu technicznego rurociągów i 
zakupienie koniecznych maszyn do ich remontu.

M. Pejski – odpowiadając Radnemu Kukurbie stwierdził ,że najlepiej porównać ceny wody z cenami w 
innych gminach, ponadto w budżecie muszą być wyodrębnione wszystkie przychody ,wydatki  i opłaty 
dotyczące zakładu wodociągowego, który w tym roku miał nadwyżkę 51 tyś z tego 39 tyś przeznaczono na 
inwestycje.

S. Hajłasz – przypomniał ,że  5 lat temu zlikwidowaliśmy konserwatorów, dziś wracamy do tego samego 
rozwiązania, poprosił Dyrektora  o odpowiedź na n/w pytania:

- w schemacie jest administrator proszę odpowiedzieć jakie ma zadania
-  M Pejski odpowiedział, że to osoby zajmujące się Wspólnotami 
- czym zajmować będzie się windykator i jakie będzie miał uprawnienia
- M. Pejski odpowiedział ,że zajmuje się tym osoba z wykształceniem prawniczym, będzie 

przygotowywała komplet dokumentów począwszy od pozwu do złożenia wniosku  do komornika, aż 
do eksmisji 

- tyle etatów kierowniczych, czy to nie rozrzutność
- kierownik jest jednocześnie pracownikiem przy obsłudze np. wodociągów
- jak długo wg pana Pejskiego będzie istniał stan reorganizacji wprowadzony nowym schematem   
- M. Pejski stwierdził , że po analizie półrocznej będzie można ocenić pracę GZUP i    przedstawiony 

schemat.
Radny S.Hajłasz poinformował dyrektora ,że Rada będzie się bacznie przyglądać  zmianom wprowadzanym 
w GZUP.



J. Pabian – zapytał Dyrektora o stan zatrudnienia uważa, że  59 osób zatrudnienia to potężna firma na 
naszym terenie w innych warunkach Pan Dyrektor zwalniałby ludzi , uważa że istnieje przerost zatrudnienia 
w dziale administracji.
 M. Pejski – zakład nasz jest typowo usługowym  zakładem ,jest dużo papierkowej roboty .Dodatkowo 
zatrudniamy na cele społeczne osoby z robót publicznych, przyuczenie do zawodu co pociąga za sobą 
dodatkową dokumentacje, obsługujemy około stu osób. 

Przewodniczący ogłosił 10 min przerwę o godz. 1636

Obrady wznowiono o godz. 1652

Na sesję przybył Radny Powiatowy Zygmunt Szkretka , którego przywitał Przewodniczący RM

Ad. 9

Burmistrz- złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu)

Przewodniczący RM poprosił Burmistrza o wręczenie nowo wybranym sołtysom gratulacji z okazji wyboru i 
podziękowań za dotychczasową współprace.

Przewodniczący ogłosił przerwę  o godz.  1746

Obrady wznowiono o godz.1805

Ad. 10

DRUK NR 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2007 rok

Skarbnik Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

 Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  2  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  Statucie  Organizacyjnym  Gminnych  Zakładów 
Użyteczności Publicznej w Radkowie

Burmistrz - złożył wniosek  o zdjęcie z obrad projektu uchwały, celem dalszych prac nad przedłożonym 
schematem i wypracowanie wspólnego stanowiska.
Przewodniczący RM poprosił o przegłosowanie zgłoszonego wniosku.



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego wniosku.
Głosowało 12 radnych:   za – 12  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 w sprawie wyrażenia zgody na zastosowanie bonifikaty

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

 Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
 M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12 przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 4 w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 
dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich przyznawania

Burmistrz –poinformował, że uchwalenie tej uchwały jest wymuszone przez zmianę przepisów prawnych, 
poprosił v-ce Burmistrz o uzasadnienie projektu uchwały.
V-ce  Burmistrz  –  odczytała  pisma  ZNP i  Zarządu  Oddziału  w  Radkowie  o  pozytywnym zaopiniowaniu 
projektu uchwały z  zastrzeżeniem § 6 pkt.3 dotyczący składu komisji.

 Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:
S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały..
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
A.Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki -  3 przeciw, przy 3 wstrzymujących. 
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  nie  wypracowała 
stanowiska .Komisja wystąpiła z wnioskiem o wpisanie w pkt 7 zachowanie dyskrecji członków Komisji.
M.Gancarski -Komisja Budżetu ,Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.
Burmistrz - stwierdził, że dyskrecja jest wymuszona przez inne ustawy i nie ma potrzeby wpisywania tego 
wniosku do uchwały.
J.Pabian - wniósł o usunięcie projektu uchwały z obrad z uwagi na  kontrowersyjny zapis w uzasadnieniu 
sugerujący, że dotychczas rozdzielanie środków nie było stronnicze oraz dlatego, że Komisja  Zdrowia nie 
wypracowała swojego stanowiska
Burmistrz stwierdził, że innej propozycji nie wypracuje i nie ma potrzeby  ściągać z obrad projektu uchwały.
A.Kukurba- proponuje, aby głosowanie nad projektem uchwały odbyło się dzisiaj.

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem zgłoszonym przez Radnego J. Pabiana. 
Głosowało 12 radnych:   za – 1  przeciw –1 0   wstrzymało się – 1.
Wobec tego  wniosek nie przeszedł .



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 12 radnych:   za – 9  przeciw – 2   wstrzymało się – 1.

DRUK NR 5  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny

Burmistrz- uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały
Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały..
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski -Komisja Budżetu ,Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 11
Nie było

Ad. 12
Nie wniesiono

Ad. 13

W sprawach różnych A. Kukurba przedstawił swoje wrażenia z zorganizowanej imprezy pn. „ Stołów 
Wielkanocnych”. Nie spodziewałem się, że tak piękna impreza mogła być zorganizowana na naszym 
terenie.
Burmistrz podziękował za pozytywną ocenę imprezy pn. „Stoły Wielkanocne ‘, poinformował o ich organizacji 
i podziękował wszystkim ,którzy przyczynili się do organizacji tak wielkiego przedsięwzięcia. Krótko 
opowiedział o gościach, którzy zaszczycili tę imprezę swoim udziałem.

Przewodniczący RM przypomniał o składaniu oświadczeń lustracyjnych z zachowaniem terminu, każdy 
indywidualnie  przesyła do wojewody.

 Przewodniczący RM – poinformował, że do Rady Miejskiej w Radkowie wpłynęły następujące pisma:

1. pismo Burmistrza Miasta i Gminy Radków o akceptację propozycji wyznaczenia działki Nr 94 celem 
użyczenia sołectwu , z przeznaczeniem na budowę kaplicy służącej mieszkańcom wsi Gajów.

 Burmistrz popiera inicjatywę sołectwa i zaakceptowanie wyznaczenia części działki Nr 94 pod budowę 
kaplicy. 
Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem sołectwa wsi Gajów
Głosowało 12 radnych:   za – 12  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.



2. pismo Józefa Obolewicza w sprawie unieważnienia wyborów z dnia 3 marca 2007 roku na sołtysa 
wsi  Ścinawka Górna ,z którym Radni zapoznali się na Komisjach.

 Przewodniczący RM poinformował, że pismo zostało skierowane do Burmistrz i została udzielona 
odpowiedź.  Z pismami  zapoznali się Radni na Komisjach, została odczytana sentencja pisma Burmistrza.

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem odpowiedzi Burmistrza na pismo J. Obolewicza w sprawie 
unieważnienia wyborów sołtysa
Głosowało 12 radnych:   za – 10  przeciw – 0   wstrzymało się – 2.

  3.   pismo Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej we Wrocławiu w sprawie „Studium ochrony przed 
powodzią Kotliny Kłodzkiej ze szczególnym uwzględnieniem ochrony miasta Kłodzka”.

Przewodniczący RM poinformował, że 10 kwietnia odbędzie się sesja nadzwyczajna, poświęcona temu 
zagadnieniu.

Burmistrz przedstawił informację na temat gospodarki wodnej szczególnie spraw dotyczących regulacji rzeki 
Ścinwaka oraz zbiornika ,który ma powstać w Tłumaczowie i wysiedlenia części gospodarstw w związku z 
zamiarem budowy tego zbiornika. Prosił, aby wszyscy Radni uczestniczyli na sesji nadzwyczajnej, gdyż jest 
to bardzo ważne zagadnienie dla całej gminy.

J. Pabian poinformował o problemach zgłoszonych przez wyborców na jego ręce:
- brak kaplicy pogrzebowej w Scinawce Dolnej,
- boisko sportowe w Ścinawce Dolnej położone jest częściowo na terenie prywatnym i prosimy o 

wykup tej części gruntu,
- mieszkańcy Suszyny interweniowali w sprawie dróg oraz zarzucali ,że w gminie inwestuje się 

wszędzie tylko nie w Suszynie
- Ścinawka Górna prosi o poprawienie stanu oświetlenia  oraz poprawę nawierzchni dróg
- prośba o rozmieszczenie na terenie wsi Ścinawka Górna i Dolna koszy na śmieci 
-     oznakowanie ulic takie jak ma Ścinawka Średnia powinno być w Ścinawce Górnej i Dolnej.

Burmistrz udzielił odpowiedzi na wszystkie wnioski przedstawione przez Radnego J. Pabiana.

S Hajłasz - zapytał co dzieje się z jednym z Radnych ,który nie uczestniczy ostatnio w posiedzeniach .

Przewodnicząc RM - odpowiedział, że żadne pismo od Radnego nie wpłynęło i nie może nic odpowiedzieć
.
A Kukurba - powiadomił Radę ,że Radny ma chwilowe problemy z pracą.

Radny Powiatowy Z. Szkretka  poprosił o głos i przekazał gratulacje za zorganizowanie tak wielkiej 
imprezy jak „ Stoły Wielkanocne” na temat których w gremiach powiatowych i wojewódzkich jest bardzo 
wiele pozytywnych głosów. Następnie przedstawił sprawy rozpatrywane na Radzie Powiatu, przedstawił 
również sprawy dotyczące opracowania programu oszczędnościowego. Na zakończenie swego 
wystąpienia złożył wszystkim życzenia świąteczne.

J .Pabian poinformował, że z dniem dzisiejszym rezygnuje z funkcji wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty.

 
Ad. 14

Po wyczerpaniu porządku obrad   Przewodniczący RM zamknął VII sesję Rady Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała: Lucyna Połowczuk


